
Rada Gminy w Miedzianej Górze 
Radni-Sesja 

 
 

Protokół nr XXXII/2021 
z dnia 24 czerwca 2021 roku  

 
 
 Obrady rozpoczęto 24 czerwca 2021 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 17:25 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 
1. Marcin Karczewski 
2. Sławomir Kozieł 
3. Rafał Micigolski 
4. Zdzisław Moćko 
5. Bożena Modrzejewska 
6. Marek Podsiadło 
7. Jan Reczyński 
8. Dariusz Siwek 
9. Bogusław Sobczyk 
10. Wiesław Tokar 
11. Jarosław Wałek 
12. Rafał Wiórek 
13. Łukasz Woźniak 
14. Bożena Wychowaniec 
15. Anna Zapała-Śledź 
 
Link: https://www.youtube.com/watch?v=SPVcYvt9qEs&t=9496s 
 
 
Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Ślubowanie radnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady Gminy w Miedzianej Górze 

zarządzonych na dzień 13 czerwca 2021 r.   

4. Wybór sekretarza obrad. 

5. Przyjęcie porządku obrad. 

6. Przyjęcie protokołu z sesji  Nr XXXI/2021 z dnia 27 maja 2021 r.  

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miedziana Góra na lata 2020-2034.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach skargi 

Prokuratora Rejonowego Kielce-Zachód na uchwałę Rady Gminy Miedziana Góra Nr XVIII/138/20 z dnia 

19 marca 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miedziana Góra 

wraz z odpowiedzią na skargę. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok Samorządowego 

Ośrodka Zdrowia w Miedzianej Górze. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Miedzianej 

Górze. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania projektu Regulaminu dostarczania wody i odprowadzenia ścieków 

obowiązującego na terenie Gminy Miedziana Góra do organu regulacyjnego. 

14. Raport o stanie gminy za 2020 rok: 



1) prezentacja „Raportu o stanie gminy Miedziana Góra za 2020 rok.” 

2) debata nad raportem,  

3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Miedziana Góra. 

15. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Miedziana Góra za 2020 rok:  

1) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w sprawie 

opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok,  

2) zapoznanie z opinią Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy za 2020 rok, 

3) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok, 

4) wniosek Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miedziana Góra za rok 

2020 z tytułu udzielenia absolutorium,  

5) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego RIO w Kielcach dotyczącą opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 

6) podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedziana Góra absolutorium z 

tytułu wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok. 

16. Sprawy różne. 

17. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. 

18. Zapytania i wolne wnioski. 

19. Zakończenie sesji. 

 
1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – przywitał wszystkich obecnych  i otworzył 
XXXII Sesje Rady Gminy. 

 
2. Stwierdzenie kworum. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdził, że na sesji obecnych jest 13 radnych 
i Rada Gminy jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.  
 
Raport obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Listy obecności sołtysów osób 
biorących w sesji stanowią załącznik nr 2 i 3. 
 
3. Ślubowanie radnego wybranego w wyborach uzupełniających do Rady Gminy w Miedzianej 

Górze zarządzonych na dzień 13 czerwca 2021 r. 
 

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Michał Sobczyk -  odczytuje -  na podstawie art. 449 
ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r.  – Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2020 r. poz. 1319) Gminna Komisja 
Wyborcza w Miedzianej Górze stwierdza, że w wyborach. Które odbyły się dnia 13 czerwca 2021 r. 
Radnym Gminy Miedziana Góra wybrany został Pan Wałek Jarosław oraz wręcza zaświadczenie 
nowo wybranemu radnemu. (zaświadczenie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski -  informuje, że przed przystąpieniem do 
wykonywania mandatu radnego, nowo wybrani radni składają ślubowanie.  
 
Odczytuje rotę ślubowania: "Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję 
uroczyście obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro 
mojej gminy i jej mieszkańców". 
Radny Jarosław Wałek – odpowiada, "ślubuję, tak mi dopomóż Bóg". 
 
Wójt Gminy Damian Sławski – składa gratulacje nowemu radnemu.  
 
Radna Powiatu Małgorzata Popiel – informuje, że nie mogła uczestniczyć w poprzednich sesjach, 
nie może uczestniczyć w tej sesji oraz w przyszłych z powodu iż sesje rady powiatu są w tym samym 
czasie co sesje rady gminy. Zapewnia jednak, że cały czas jest na bieżąco i obserwuje sesje w 



Internecie, podkreśla, że widzi jak radni zabiegają o interesy mieszkańców. Dodaje, że reprezentuje 
gminę w powiecie aby prace pozytywnie przebiegały. Zachęca do kontaktu.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski ogłasza 5 min. przerwy  
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski po przerwie prosi o stwierdzenie kworum. Stwierdza, 
iż na sesji obecnych jest 15 radnych.  
 
 
4. Wybór sekretarza obrad -  radny Dariusz Siwek – wyraża zgodę.  
 
 
5. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad.  
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
 
6. Przyjęcie protokołu z sesji Nr XXXI/2021 z dnia 27 maja 2021 r. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z sesji Nr XXXI/2021 z dnia 27 maja 2021 r..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena 
Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, 
Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Wałek 
 
 
7. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności za okres między sesjami. (załącznik nr 5 do 
protokołu) 
 
Wójt Gminy Damian Sławski przedstawia sprawozdanie.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski informuje, że będzie możliwość zadawania pytania do 
sprawozdania w punkcie 18. Zapytania i wolne wnioski.   
 
 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski informuję, że projekt został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu komisji. Po braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje 
projekt uchwały.  
 
 



 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok..  
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, 
Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz 
Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska 
 
Radny Jarosław Wałek zgłasza, iż jego głos oddany został nieprawidłowo (brak wyświetlenia 
na ekranie głosowania). 
Przewodniczący Rady Gminy powtarza głosowanie.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok..  
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, 
Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena 
Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, Jarosław Wałek 
 
Uchwała nr XXXII/241/2021 wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miedziana Góra na 
lata 2020-2034. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski informuję, że projekt został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu komisji. Po braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje 
projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miedziana Góra na lata 2020-
2034. 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz 
Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, 
Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, Jarosław Wałek 
 

Uchwała nr XXXII/242/2021 wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  



 
10. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Kielcach skargi Prokuratora Rejonowego Kielce-Zachód na uchwałę Rady Gminy Miedziana 
Góra Nr XVIII/138/20 z dnia 19 marca 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku na terenie Gminy Miedziana Góra wraz z odpowiedzią na skargę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski informuję, że projekt został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu komisji. 
 
Radny Jarosław Wałek – informuje, że miał możliwość zapoznania się z uchwałą z dnia 19 marca 
2020 r., stwierdza, że zapisy w  uchwale są niezgodne z prawem; zwraca uwagę na reprezentanta Rady 
Gminy przed WSA, którym jest Wójt oraz na zapis, w którym zostanie przeprowadzona rozprawa pod 
nieobecność przedstawiciela skarżonego Organu lub jego pełnomocnika.  
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk –  odpowiada – podmiot skargi dotyczy regulacji, w tym 
przypadku przede wszystkim chodziło o słownictwo jakie zostało użyte, z reguły nie jest wprost w 
regulacjach wskazane jak mają brzmieć zapisy; w tym przypadku prokurator uznał że nie znajdują one 
odzwierciedlenia w przepisach prawa i tutaj ma racje, jednak istnieje szereg uchwał gdzie tego typu 
stwierdzenia się pojawiają, w tamtym momencie nie było nielegalne zamieszczenie takich zapisów w 
uchwale; zasadne jest uznanie tej skargi, gdyż nie jest to kwestia na tyle istotna i można ją po prostu 
zmienić. Co do reprezentowania przed sądem jest to standardowy zapis co do braku obecności 
pełnomocnika aby nie blokować postępowania. Z praktyki obciążenie kosztami administracyjnymi nie 
jest uzależnione od obecności pełnomocnika. W tej sytuacji odpowiedź została stworzona w tym 
kierunku iż uznajemy argumenty prokuratora i uchwała zostanie poprawiona o te stwierdzenia, które 
uznał że nie mają odzwierciedlenia w przepisach prawa.  
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – pyta - czy te zapisy w tej uchwale były zgodne z 
prawem czy nie?  
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – prokurator ma rację, na tyle, że regulacja ustawowa nie 
zezwala wprost na określenie obowiązków w ten sposób „np. użyte stwierdzenie niezwłocznie”.  
Dodaje, że w jego ocenie w przypadku złożenia skargi już przez prokuratora szybsza drogą jest 
uznanie tych argumentów za zasadne i można poprawić te zapisy.  
Radny Jarosław Wałek – dodaje, że podejmując uchwałę trzeba być pewnym.  
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – wyjaśnia, że w zakresie skargi, która dotyczyła twierdzeń 
użytych w uchwale, w ocenie prokuratora, nie jest to kwestia prawne, nie jest to interpretacja 
przepisów ustawowych czy rozporządzeń, tylko zapisów uchwały, istnieją w obrocie uchwały, które 
również posługują się podobnymi stwierdzeniami i nie były zaskarżane. Zasadne jest uznanie skargi i 
dopasować te zapisy tak, żeby nie budziły wątpliwości.  
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – ma prośbę, aby na przyszłość bardziej analizować 
uchwały.  
  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach 
skargi Prokuratora Rejonowego Kielce-Zachód na uchwałę Rady Gminy Miedziana Góra Nr 
XVIII/138/20 z dnia 19 marca 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na 
terenie Gminy Miedziana Góra wraz z odpowiedzią na skargę..  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Bogusław Sobczyk, Wiesław 
Tokar, Jarosław Wałek, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Marcin Karczewski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, Dariusz Siwek 
 
Uchwała nr XXXII/243/2021 wraz z załącznikiem stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 



 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok 
Samorządowego Ośrodka Zdrowia w Miedzianej Górze. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski informuję, że projekt został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu komisji. Po braku pytań Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje 
projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok Samorządowego 
Ośrodka Zdrowia w Miedzianej Górze..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, 
Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, 
Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Wałek 
 

Uchwała nr XXXII/244/2021 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Miedzianej Górze. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski informuję, że projekt został omówiony na wspólnym 
posiedzeniu komisji. 

Radny Jarosław Wałek – nadmienia, że w tym przypadku chciałby znać opinie stosownej komisji  
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski – wyjaśnia, że projekt uchwały został omówiony na 
posiedzeniu wspólnym komisji  
Radna Bożena Modrzejewska Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty i Spraw Społecznych -  
mówi, że na wspólnym posiedzeniu komisji wysłuchaliśmy Pana Kierownika GOPS, projekt został 
przedstawiony rzetelnie, ewentualnie komisja może w tym momencie się wypowiedzieć.  
Brak więcej pytań.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Miedzianej Górze..  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, 
Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, 
Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Jarosław Wałek 
 
Uchwała nr XXXII/245/2021 wraz z załącznikiem stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 



13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania projektu Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzenia ścieków obowiązującego na terenie Gminy Miedziana Góra do organu 
regulacyjnego. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
Radny Jarosław Wałek – mówi o niepoprawnościach przygotowanego projektu uchwały m.in. iż ten 
regulamin powinien być przygotowany przez radę; porusza kwestię odnośnie rozdziału X w sprawie 
warunków dostarczania wody na cele przeciwpożarowe, w szczególności zwraca uwagę na §14 oraz 
na §16.  
 
W związku z powyższym na podstawie § 68 ust. 1 p. 5 Statutu Gminy zgłasza wniosek formalny 
o odesłanie projektu uchwały do komisji.  
 
Radny Bogusław Sobczyk – pyta o punkt odnośnie płacenia za pobraną wodę za jednostki straży 
pożarnej jest wykonywany czy to tylko zapis?  
Prezes ZGK Sylwester Dudek,  – odpowiada - nigdy nie był wykonywany, jest to punkt powielony 
z zeszłego regulaminu, zmiany naniesione w dokumencie zostały omówione na komisji i dotyczą one 
wydawania warunków na przyłącza do sieci. Pozostała część regulaminu została w tej formie, która 
obowiązywała wcześniej. Jednostki pobierają wodę kiedy mają potrzebę. 
Dyskusja na temat powyższego projektu uchwały m.in. ws. lokalizacji i czynnych hydrantów  
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – odpowiada,  że w zakresie hydrantów opieramy się na 
merytorycznej ocenie zakładu i opinii jaka będzie wydana przez organ właściwy po przekazaniu, jeśli 
w tej formie nie było to kwestionowane, a uchwała była przekazywana do wojewody i w tym zakresie 
nie było wątpliwości można przyjąć iż takie zapisy są poprawne.  
Radny Jarosław Wałek ponownie porusza kwestię zgodności przygotowania projektu.  
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – wyjaśnia, że regulamin jest opracowywany przez 
merytoryczne jednostki,  
Wójt Gminy Damian Sławski – przytacza zapisy art. 19 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku 
o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków.  

Dyskusja na temat zgodności projektu uchwały z prawem.  

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski ogłasza 5 min. przerwy.  

Po przerwie przypomina, że radny Jarosław wałek złożył wniosek formalny o przekazanie projektu 
uchwały do odpowiedniej komisji.  

Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – w tym przypadku nasz statut nie przemawia za tym aby zdjąć 
punkt z porządku obrad, tu zostaje do uznania czy taki wniosek będzie uwzględniony czy nie.  

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdza kworum, na sesji obecnych jest 15 radnych.  

Głosowano wniosek w sprawie: 
odesłanie projektu uchwały do komisji.  
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (10) 
Marcin Karczewski, Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Bożena Modrzejewska, 
Marek Podsiadło, Dariusz Siwek, Jarosław Wałek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec 
PRZECIW (2) 
Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Jan Reczyński, Rafał Wiórek, Anna Zapała-Śledź 
 

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdza, że projekt uchwały zostanie przekazany do 
właściwej komisji.  

  



 
14. Raport o stanie gminy za 2020 rok: 
 
 
1) prezentacja "Raportu o stanie gminy Miedziana Góra za 2020 rok," 
 
Wójt Gminy  Damian Sławski prezentuje Raport o stanie Gminy Miedziana Góra za 2020 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski po zakończonej prezentacji ogłasza 5 min. przerwy.  

 
2) debata nad raportem, 
 
Brak zgłoszeń mieszkańców do debaty nad raportem.  
 
W dyskusji wzięli udział: 
Radny Dariusz Siwek – pyta o dochody w związku z zadłużeniem oraz związany z tym deficyt, jakie 
działania ze strony gminy są podejmowane aby ten dochód był najwyższy? 
Wójt Gminy Damian Sławski- odpowiada, że cel jest ambitny, dochód należy poprawić; jedną z takich 
rzeczy jest niedawno przeprowadzona loteria podatkowa, która ma na celu zachęcić nowych 
mieszkańców, aby zdecydowali się odprowadzić PIT w naszej gminie, w tej edycji wzięło udział ok. 
230 mieszkańców, dodaje że będzie to wzrost w budżecie. Kolejną sprawą są miejscowe plany 
zagospodarowania przestrzennego i inwestycje, jeśli uchwalimy w danej miejscowości plan, 
zapewnimy dostęp do infrastruktury czyli dostęp do drogi, dostępność mediów tj. kanalizacja, woda, 
spowodujemy że będą to tereny atrakcyjne dla nowych mieszkańców, co spowoduje że będziemy 
mieli kolejne osoby które w naszej gminie zamieszkają i odprowadzą potencjalnie podatek. Musimy 
postawić nacisk na te miejscowości, które sa dalej od Kielc. Kolejną sprawą jest modernizacja 
gruntów – spodziewamy się że w przyszłym roku będą odczuwalne skutki;   są prowadzone także 
rozmowy nad tym aby w naszej gminie znalazł się inwestor. Nie będziemy dążyć do tego aby stać się 
gmina przemysłową, bo nie chcemy. Dodaje, że jeśli jest możliwość aby ktoś ulokował w naszej 
gminie inwestycję, która nie będzie szkodliwa, która da możliwość zatrudnienia i da wpływy do 
budżetu gminy to takie inwestycje będziemy wspierali. Aby te wpływy w podatkach wzrosły to jest 
cała działalność samorządu, to jak rozwijamy gminę rzutuje na to jak te dochody będą się 
kształtowały. Dodają że są to inwestycje długofalowe.  
Radny Dariusz Siwek – nadmienia, że wójt zapomniał o intencji radnych (m.in. związanych z 
organizacją loterii);  pyta - ogromny wpływ na dochody miała opłata targowa z Automobilklubu, na 
czym stanęły rozmowy z Automobilklubem odnośnie zbierania tej opłaty targowej, porusza temat 
działki, która miała być przeznaczona pod sprzedaż?  
Wójt Gminy Damian Sławski – odpowiada, że na początku tego roku były prowadzone rozmowy 
z Automobilklubem, który nie jest on zainteresowany poborem opłaty. Kosztorysowa wartość 
wynosząca 160 tys. zł nie jest adekwatne do wartości tej działki, dlatego chcemy w tym roku 
zaktualizować ten kosztorys i działkę zbyć w formie przetargu.  
Radny Dariusz Siwek –mówi -  do tej pory nie jest zaktualizowany kosztorys tej działki, nie było 
drugiego podejścia do rozmowy z nową wycena tej działki?  
Wójt Gminy Damian Sławski – odpowiada, że rozmowy były prowadzone na początku roku. 
Planujemy aktualizacje tego kosztorysu. 
Radny Dariusz Siwek – zwraca uwagę na ogromny wzrost promocji jednostek samorządowych, na 
dzień dzisiejszy przeznaczone 180 tys. zł, we wcześniejszych latach mniej (2019 r. – 120 tys).  
Wójt Gminy Damian Sławski – wyjaśnia, że zawarte w tym jest wiele zadań. W poprzednim roku 
został zwiększony nakład naszej gminnej gazetki „Glos Miedzianej Góry”, do tego jest ona 
bezpośrednio kolportowana, tak żeby mieszkańcy mieli możliwość dotarcia do informacji. Ponadto w 
ramach tych środków zamawiane są m.in. artykuły sponsorowane w echu dniu co jest realizowane jest 
od kilkunastu lat. Zakupione również zostały materiały promocyjne, których wcześniej nie było tj. 
kubki, długopisy, powerbanki itp. Bardzo często przekazywane są one laureatom konkursów w 
gminnych szkołach jak również gościom, którzy odwiedzają naszą gminę.  
Radny Dariusz Siwek zgłasza uwagę, że ma sygnały od mieszkańców swojego sołectwa, że w 
niektórych domach sa zostawiane po dwie gazetki,  
- pytanie odnośnie budowy sieci kanalizacyjnej - czym było spowodowane,  niezgodnie z 
harmonogramem – z zadania 1 i 2 przeskoczyliśmy na zad. 5, tam gdzie było projektowane zad 3 i 4 – 
najważniejsza część etapu V - została ominięta? Wspomina o kosztorysie zadania 5, który był 



w granicy 3,8 mln, ale żeby to zadanie funkcjonowało należało przeznaczyć dodatkowe środki 
w wartości 5 mln. zł poza projektem. Czym było spowodowane, że zadanie 3 i 4 było „przeskoczone” 
i zrobione zdanie 5.  
Wójt Gminy Damian Sławski – wyjaśnia, że nie ma tutaj harmonogramu, który mówi że numer 
zadania odpowiada kolejności realizacji tej inwestycji. Nie zgadza się, że zostało coś pominięte gdyż 
każda z tych inwestycji jest, czy będzie realizowana. Informuje, że przetarg na zadanie 3 ogłoszony 
przed miesiącem został unieważniony, gdyż oferta która wpłynęła została złożona niepoprawnie, 
został ogłoszony kolejny przetarg na etap V zad. 3 z okresem realizacji do kwietnia roku przyszłego.  
Odcinek poza aglomeracją, który musimy wykonać z własnych środków i tak musiałby być 
wykonany.  
Radny Dariusz Siwek – dodaje, że aby funkcjonowało etap V zad. 5 musi być zad. 4. Zaczęte 
inwestycje od końca. Pyta o efekt ekologiczny, rozliczenie etapu IV, czy został uzyskany on pod 
względem ilości przyłączy?  
Porusza temat związany z CPK trasa Kielce - Wąsocz Konecki. Jak wiemy konsultacje na wyższym 
poziomie były, my jako mieszkańcy nie wiedzieliśmy; spotkanie w gminie w lutym i w grudniu; 
czemu nie trzymamy frontu z innymi gminami, miastem; jesteśmy w trakcie opracowywaniu studium, 
planów – są to tereny przez które ewentualnie mogą przebiegać linie kolejowe.  
Wójt Gminy Damian Sławski – odpowiada, że dokument jakim jest studium lokalizacyjne inwestycji 
nie stanowi dokumentu strategicznego. Podlega ono teraz szerokim konsultacjom. Niezwłocznie po 
otrzymaniu informacji o przebieg linii kolejowej wspólnie z mieszkańcami podjęliśmy szereg działań, 
które na chwilę obecną przyniosły zamierzony efekt. Zaproponowaliśmy również alternatywny 
przebieg linii kolejowej na terenie Lasów Państwowych jest możliwy do powiązania z wariantem 
zielonym akceptowalnym w Gminie Mniów. Z pespektywy Miasta Kielce najbardziej korzystne są 
warianty, które uderzają w ineres naszych mieszkańców. Postaramy się własnymi siłami wywalczyć 
wariant najlepszy dla naszych mieszkańców. Dodaje, że prowadził bezpośrednie rozmowy w CPK, 
gdzie przy pierwszy wizycie wiedzieli na temat sprawy. Uwagi w zbiorczej formie zostały przekazane 
do CPK-u. Na dzisiaj stanowisko CPK jest takie że trzy warianty nie są to warianty obligatoryjne i są 
otwarci na nowe propozycje, prace nad projektem w naszej gminie rozpoczną się nie wcześniej niż we 
wrześniu bieżącego roku.  
 
Radny Marcin Karczewski-  porusza temat loterii podatkowej, czy za tym pójdą pieniądze,  mówi że 
zdaniem wójta ściągnięcie mieszkańców, którzy się osiedlą będzie to zysk dla gminy – dodaje, że wójt 
jest w błędzie. Nadmienia, że dla gminy co przyciągnie inwestycje i wzrost finansowy to tylko 
przedsiębiorcy. Temat poruszany od kilku lat. Porusza różnice w cenach za metr kwadratowy 
mieszkalny i usługowy (podatki). Czasami jedna średniej wielkości firma zapłaci tyle podatku co 
jedna wieś. Należy zdobyć tereny inwestycyjne, uzbroić i stworzyć warunki przedsiębiorcy do 
inwestowania, z mieszkańca gmina nie ma żadnych korzyści, czasami tylko problemy.  
Nadmienia, że jesteśmy gmina przyścienną Kielc, łączącą wiele dużych miast bez terenów 
inwestycyjnych.  
Podaje przykład gminy Morawicy jako dobrze zarządzającej.  
Porusza temat braku komunikacji z radą gminy, mówi że wójt nie odbiera telefonów ani nie 
oddzwania, w taki sposób nie da się zbudować zespołu i funkcjonować.  
 
Wójt Gminy Damian Sławski wyjaśnia, że nie chcemy stać się gminą przemysłową. Jesteśmy otwarci 
na przedsiębiorców, niemniej jednak zawsze będziemy zwracali uwagę na to, aby dane 
przedsiębiorstwo nie zakłócało spokoju naszych mieszkańców. Zwraca uwagę na komfort 
zamieszkiwania i spokój w naszej gminie. Nie chcemy takich inwestycji aby niosły uciążliwości dla 
mieszkańców, podaje przykład przedsiębiorcy, który chciał przetwarzać gumę. Odnosi się że nie 
możemy porównywać się do innych gmin, gdyż uwarunkowania każdej z nich są zupełni inne.  
 
Radny Wiesław Tokar – wspomina, że w gminie jest ok. 10 tys. mieszkańców, i nie tak to powinno 
brzmieć że gmina nie ma dochodów z mieszkańców. Dodaje, że w gminie nie ma terenów na wielkie 
inwestycje.  
 
Radny Marek Podsiadło – zgadza się z radnym Marcinem Karczewskim w sprawie kontaktu wójta i 
radymi gminy, kontakt jest podstawą działalności; porusza temat w sprawie remontu murku , który jest 
obskurny, (Kostomłoty Pierwsze), który jest oznaczony jako wykonany.  
 
Wójt Gminy Damian Sławski wraca do tematu informując iż podatek dochodowy od osób fizycznych, 



dochód za rok przeprzedni – 11 mln 942 tys. zł,  podatek od osób prawnych – 129 tys. zł. Widać że 
większość dochodu jest z tytułu pitu.  
 
Radny  Marcin Karczewski – jakie są dochody w całości od mieszkańców a jakie od przedsiębiorców?  
 
Zastępca Skarbnika Gminy Justyna Bazak – udziela odpowiedzi,  
 
Radny Jarosław Wałek – ma propozycje – z tego co pamięta na terenie gminy zostały trzy punkty, 
w których można by spróbować coś wymyślić i rozważyć coś aby w następnych latach móc korzystać 
z tych środków. Dodaje, że mówimy o przedsiębiorcach, przemysłu nie można dopuścić.  
 
Radny Dariusz Siwek – przypomina poruszany temat niejednokrotnie w sprawie połączenia na drodze 
S74 oraz ograniczeń tonażu, w przyszłości gdy most zostanie wybudowany gmina zostanie odcięta od 
największych terenów inwestycyjnych.  
 
Brak więcej pytań.  
 
 
3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Miedziana Góra. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Miedziana Góra..  
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (7) 
Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, 
Anna Zapała-Śledź 
PRZECIW (3) 
Marcin Karczewski, Zdzisław Moćko, Marek Podsiadło 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Sławomir Kozieł, Rafał Micigolski, Bożena Modrzejewska, Jarosław Wałek, Bożena Wychowaniec 
 

Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – uchwałę ws. udzielenia wotum zaufania podejmuje się 
bezwzględną większością głosów.  

Zgodnie z art. 28aa ust. 9 ustawy o samorządzie gminnym niepodjęcie uchwały o udzieleniu 
wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzielaniu wójtowi 
wotum zaufania. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski stwierdza iż wotum zaufania dla wójta gminy nie 
zostało udzielone.  

Uchwała nr XXXII/246/2021 wraz z załącznikami stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 
 
15. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy Miedziana Góra za 2020 rok: 
 
 
1) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach w 
sprawie opinii o sprawozdaniach z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok, (załącznik 
nr 12 do protokołu).  
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski zapoznaje z uchwałą.   



 
 

2) zapoznanie z opinią Komisji Rewizyjnej do sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu gminy za 2020 rok,( załącznik nr 13 do protokołu).  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Kozieł – zapoznaje z opinią komisji rewizyjnej.   
 

3) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok, 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Marek Podsiadło odczytuje projekt uchwały.  
 
Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok,.  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Sławomir Kozieł, Bożena Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław 
Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Marcin Karczewski, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Jarosław Wałek 
 

Uchwała nr XXXII/247/2021 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 
 
4) wniosek Komisji Rewizyjnej w spawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Miedziana Góra za 
rok 2020 z tytułu udzielenia absolutorium, 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Sławomir Kozieł – odczytuje wniosek Komisji Rewizyjnej.   
 
 
5) zapoznanie z uchwałą II Składu Orzekającego RIO w Kielcach dotyczącą opinii o wniosku Komisji 
Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, ( załącznik nr 15 do protokołu) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski zapoznaje z uchwałą.   
 

6) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedziana Góra absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok. 
 
Radca prawny Krzysztof Włodarczyk – w tym przypadku również podjęcie uchwały następuje 
bezwzględna większością głosów (8 głosów za).  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogusław Sobczyk odczytuje projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 
podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Miedziana Góra absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Miedziana Góra za 2020 rok..  
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Sławomir Kozieł, Bożena Modrzejewska, Marek Podsiadło, Jan Reczyński, Dariusz Siwek, Bogusław 
Sobczyk, Wiesław Tokar, Rafał Wiórek, Łukasz Woźniak, Bożena Wychowaniec, Anna Zapała-Śledź 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 



Marcin Karczewski, Rafał Micigolski, Zdzisław Moćko, Jarosław Wałek 
 

Uchwała nr XXXII/248/2021 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

16. Sprawy różne. – brak spraw różnych.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski ogłasza 5 min. przerwy.  
Prosi o stwierdzenie kworum.  
 
Po przerwie sale obrad opuścił radny Marcin Karczewski.  
 
 
17. Przyjęcie od radnych interpelacji na piśmie. -  brak interpelacji  
 
 
 
18. Zapytania i wolne wnioski. 
 
W dyskusji wzięli udział: 
- Kazimierz Reczyński (radny poprzednich kadencji)  
- Damian Sławski 
- Łukasz Woźniak 
- Zaproszony Gość 
- Bożena Modrzejewska  
- Łukasz Woźniak 
- Bożena Modrzejewska 
- Damian Sławski 
- Łukasz Woźniak 
- Bożena Modrzejewska 
- Wiesław Tokar 
- Damian Sławski 
- Rafał Micigolski 
- Agnieszka Opala 
 
 
 
19. Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Rafał Micigolski - w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

podziękował obecnym i zamknął XXXII Sesję Rady Gminy. 
 

 
Przewodniczący 

Rada Gminy w Miedzianej Górze 

/-/ Rafał Micigolski  

  

 

Sekretarz obrad: Dariusz Siwek  
Przygotował(a): Klaudia Misiewicz 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


